
 

 

 

 

 
                                                  6-25מס'      6.2.2025   

 לאוקטובר  489 היום הוא יום ה
 

 הוצגו בפני  2024סיכום גידול כותנה ותירס  – דגנים 

 צוות הגד"ש ובהשתתפות המדריכים. סיכומים מפורטים,      

 בחתכים שונים של הגידול: דישון, השקיה, מזיקים, ההכנסות  

רים  והרווח )הצפוי(. הן על כרב שחור והן בדו גידול.   המִספַּ

פִרים. שקיעתה של הכותנה ועלייתו של התירס. עליה  מסַּ

 בהיקפי התירס הארציים, תביא גם לקריסת מחירו. יחד עם

   ,זאת, יש חשיבות עליונה, לכל גד"ש, לנתח את התוצאות

משמעותןלהבי בדרך  ן  לות  החלטותל,  מצטבר   ב  מוּשכַּ )ניסיון  ולמידת העבר  ארגוני  זיכרון  המשך. 

את "ניצול ההזדמנויות"     גם   גידול. לצד זה נוסיףה   טיוב הצלחות וכישלונות( חשובים בדרך למלקחים  ו

.  בחינת "מנופי צמיחה" חדשים לגד"שב  ההתמדה  הנקרות בחייו של גד"ש. אבל אסור להזניח את 

 המקצועיות והפתיחות. האירוח, תודה לגד"ש דגנים על

   במספר גד"שים )דגנים,   בכותנה,   BCשל תקן   םדג  השבוע ובשבוע שעבר נערכו ביקורות מִ   -   בקורת

 העולמי   BC. הצטרפתי למפגש בגד"ש עציון. תקן  עציון ושדות חמד(                                            

 בכותנה מציב קריטריונים במגוון תחומים בגידול הכותנה. מחומרי                                             

 הדברה, דרך איכות המים ועד העסקה הוגנת לפועלים. כמו שאנחנו                                                                               

 כבר יודעים, אנחנו שם. מזמן. תענוג לראות את קיום וסדר הנהלים,                                              

 בר ע  מ   .....  את התיעוד שהוא חלק בלתי נפרד מניהול נכון. ועדיין                                            

 איכות הגידול על עד כמה מסייע תקן  לניהול עבודה וקיום נהלים,                                             

 עדיין לא נראה. זה מכירת כותנה? במחירים טובים יותר?                                             

 וחצי  במשפט

ל • החקלאות,  לשר  בהול  מכתב  נשלח  הבצורת,  התפתחות  מים בעקבות  מכסות  הקצאת 

 אשרי המאמין.  נוספות/מוזלות, כסיוע לחקלאים לספק את המזון הנדרש )אדם ובע"ח(.

"יש עוד קצת    שירד    המעט  מרק פרל, חזאי הבית, אומר על הגשםרוח וצלצולים וגשם אין )מעט(.   •

 עבודה". 

 אזורי סיכום כותנה

כוּתנאי" לא מרקיע שחקים, הגיעו מגדלים רבים לכנס סיכום עונת הכותנה בדרום,  "למרות מצב רוח  

לצד  ישראל.  במקווה  לחדשנות,  נטר  במרכז  )דורון    שנערך  הזה  המיוחד  המקום  מנהל    – הצגת 

הציגו צוות    מיקי לזר )יו"ר משקי הדרום( ודורון סט )יו"ר מ. הכותנה(של  החדשנות בנטר(, ברכות  

את סיכומי הגידול והניפוט לשנה זו. לא מתעלמים    ומנהל המנפטה   אנשי מועצת הכותנה המדריכים,  

מהמציאות הקשה של הענף, אך מוצאים נקודות לאופטימיות אפשרית במכלול הנסיבות המקומיות  

והעולמיות. במחווה מיוחד, לאחר הרצאתו של פרופסור ברוך רובין, הענקנו לו שי צנוע )זוג פמוטים 

לה על שיתוף הפעולה, המעורבות והתרומה במלחמתו  מעשי ידי אומן מהעוטף(  ומילות הערכה גדו

שלנו  באזור  ובמיוחד  גם  הרעים,  במחקר  ואיחולי    בעשבים  תפקידיו  סיום  עם  והצלחה,  בריאות 

 החקלאי.  

 



 

 

 

 

 

 

על עם הומור, -ספורטאילסיום, ערכנו אתנחתא קומית, עם איציק שאשו שסיפר על ספורט והומור.  

 אפ קליל עם מבט משעשע, הרחק מענייני היומיום.-סטנד היודעים לצחוק גם על עצמם.

ל, יש גם נקודות ביקורת עצמית מתוכנו. האם יש הצדקה לקיים כנס סיכום אזורי, בנוסף  וואחרי הכ

"מעולם לא    המשפט האלמותי:  במיוחד לנוכח היקפי כותנה הולכים וקטנים? או   ?לסיכום הארצי

נאמרו כל כך הרבה דברים על כל כך מעט כותנה". בכל זאת, התכנסנו למפגש שהוא גם חברתי  

 בכנס(  לומר תודה לכל העוסקים והמעורבים במלאכה )מצורפים דברי הפתיחה בעיקרו

 
 מיקי לזר                                                                                                            

 

 

 

 

 

 
 

 כש... אבי ואיתן נפגשו                                                נועם עמיר

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 צוות בלולו )המנפטה(                                                                                       

 

 

 

 

 

 

 
 

 יזהר לנדאו                             צוות גידי )נען(                                                                                                               

 איתן סלע                                                                              

 הבא שבוע 

 לפברואר 10יום ב',   –  ארציסיכום כותנה כנס 

 תובשורות טובו    שבת שלום                                                                                

 



 

 

 

 

 מתוך כנס סיכום הכותנה 

 2024עונת  ברוכים הבאים לכנס סיכום כותנה

תקופה היסטורית. אחרי הטבח הנורא    -אנו נמצאים בתקופה מורכבת ומטלטלת. בכל קנה מידה

 באוקטובר וטרם חזרתם של כל החטופים, יש סיכוי לשינוי גיאופוליטי במזרח התיכון.    7של ה 

 בפני החלטות שעשויות לשנות את פני ההיסטוריה. עומדים אנוציר הרשע מתפורר ו

 

 בתווך נמצאת החקלאות הישראלית והכותנה בתוכה.

 התאספנו כאן היום, לסכם עונת הכותנה. עונה שלא היתה מזהירה, בלשון זהירה.

 אנו חווים ממוצע יבולים נמוך, שוק מדשדש ומחירים שאינם מעודדים  

 

ההיסטוריה מלמדת אותנו שהיינו במצבים דומים בעבר. יצאנו מהם, בעיקר בזכות שינויים במגמות  

. השאלה הגדולה היא, האם גם הפעם נצליח לשרוד את האתגרים הללו? אינני יודע. העולמי  המחיר

אני כן יודע שחשוב לפעול יחד, לשתף ידע ולחפש פתרונות שיכולים לסייע. נצטרך להיות יצירתיים,  

לכת   מרחיקי  שינויים  לבחון  לאתגרים.   כמענה  חדשות  דרכים  ולמצוא  לקופסא  מחוץ  לחשוב 

הגידו מזיקים באסטרטגיות  אקלים,  שינויי  מול  יעילה  התמודדות  יבולים,  שיפור  זנים,  והשיווק:  ל 

 ומחלות, פיתוח טכנולוגיות חקלאיות ובעיקר .... להמשיך ולגדל כותנה.

 התאספנו היום  

 לא רק לסכם.

 לא רק לבחון את המצב 

 לא רק להפיק לקחים  

להביע   כדי  היום  והערכההתאספנו  הנחישות  תודה  על העבודה הקשה,  למגדלי הכותנה  . תודה 

התמיכה   על  הכותנה  ולמועצת  והמקצועיות  המאמץ  על  המנפטה  לעובדי  תודה  והמסירות. 

לכל   תודה  מתאפשר.  היה  לא  התהליך  שבלעדיהם  הלחימה"  "תומכי  לכל  גם  תודה  וההכוונה. 

 .טוב יותרהאנשים הנפלאים שגורמים לזה לקרות, ויגרמו לזה להיות 

 

 

 

 


